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Dansk Pædiatrisk Selskabs høringssvar vedrørende udkast til lovforslag og 
bekendtgørelser om pligtmæssige lagre af kritiske lægemidler m.v.. 
 
 
 
Dansk Pædiatrisk Selskab (DPS) ser som udgangspunkt positivt på lovforslaget om pligtmæssige 
lagre af kritisk medicin. 
 
Det er, i lyset af de udfordringer, der gennem de seneste år har været med 
forsyningsvanskeligheder, rigtig godt med et initiativ til at minimere/forbygge risikoen. Vi har dog 
enkelte forbehold og opklarende spørgsmål. 
 
 
Det kan være svært at gennemskue det økonomiske incitament for de 200-250 virksomheder, som 
skal investere 120-160 millioner årligt + et engangsbeløb på 60-185 millioner? 
Vil det mon få konsekvenser i forhold til, hvilke præparater de fremadrettet vil 
markedsføre/forhandle, og vil det måske oveni købet øge risikoen for forsyningsvanskeligheder for 
visse præparater, som ikke længere er attraktive at markedsføre? 
 
Hvilken konsekvens vil forventelige prisstigninger på medicinen, få for den enkelte borger? Vil det 
medvirke til større ulighed i sundheden? 
 
Der foreligger i det fremsendte materiale en meget fin liste over kritiske lægemidler. Vil der 
fremadrettet være mulighed for at opdatere listen? Og hvad vil arbejdsgangen i givet fald være? 
 
Kan man forstille sig at visse livsnødvendige kosttilskud som fx d-vitamin og jern til nyfødt, kan 
pålægges lignende lagerpligt? Eller er disse præparater underlagt anden lovgivning? 
 
Hvordan sikre man lagerkapacitet til præparater med kort holdbarhed, fx færdigblandede flydende 
formuleringer. 
 
Slutteligt finder vi bødestørrelsen på 500 kr pr påbegyndt uge bekymrende lav, hvis den skal 
fungere som motivation til at overholde indberetningspligten. 
 
Med venlig hilsen 
Farmakologiudvalget 
Dansk Pædiatrisk Selskab 


